
Bilag: 

 
Korrespondance mellem Svendborg Sund Havhave, 
formanden for ETU samt administrationen 

 

 
Fra: John Arly Henriksen <john.arly.henriksen@svendborg.dk> 

Sendt: Wednesday, September 25, 2024 10:42:23 AM 

Til: hillerup-hansen@vejstrupmail.dk <hillerup-hansen@vejstrupmail.dk>; Søren Bach-Hansen 

<soren.bach-hansen@svendborg.dk>; Erik Meldgård Bendorf <erik.meldgaard.ben-

dorf@svendborg.dk>; Christian Steffensen <christian.steffensen@svendborg.dk> 

Emne: Sv: Fritagelse for havneafgift  

  

Kære Lars,  

 

Tak for din mail, og din henvendelse tages lige op ved Erhvervs- og Turismeudvalgets møde i 

næste uge. Nu er budgetforhandlingerne jo overstået.  

 

Du hører nærmere.  

 

Venlig hilsen 

John Arly Henriksen  

Kommunalbestyrelsesmedlem · Socialdemokraterne  

Svendborg Kommune · Ramsherred 5 · 5700 Svendborg 

Mobil +4529402206 · E-mail: john.arly.henriksen@svendborg.dk  

 
Fra: hillerup-hansen@vejstrupmail.dk <hillerup-hansen@vejstrupmail.dk> 

Sendt: 25. september 2024 09:33 

Til: John Arly Henriksen <john.arly.henriksen@svendborg.dk> 

Emne: Fritagelse for havneafgift  

  

Hej John. 

Min mail har været nede i en måned og al korrespondence indtil d 12-09 er gået tabt, så jeg 

ved ikke om du har henvendt dig ang vores ønske om fritagelse for havneafgift. Du ville bringe 

det op på mødet 4-9, og vi er jo spændte på at høre, hvordan vi står.  

Efter en langsom og besværlig start har vi for en uge siden holdt vores første fællesspisning, 

hvor de første hjemmedyrkede blåmuslinger blev nydt. Vi er optimistiske mht foreningens 

fremtid hvad angår interesse og relevans både hvad angår vores fokus på det kulinariske, 

klima- og ressourceperspektivet og formidlingen og undervisningen. Hvad angår det sidste, har 

vi netop påbegyndt et samarbejde mellem STX og Havhaven, hvor elever fra STX bruger vores 

faciliteter til undersøgelser af en lang række naturfaglige aspekter ved dyrkning af blåmuslin-

ger.  

Så på de nævnte parametre går det som ønsket, men en årlig havneafgift på over 10.000 kr 

vil vi ikke kunne klare. 

Mvh Lars Hillerup Jørgensen 

Svendborg Sund Havhave 
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///// 

 

Fra: hillerup-hansen@vejstrupmail.dk <hillerup-hansen@vejstrupmail.dk> 

Sendt: Saturday, June 22, 2024 8:28:26 AM 

Til: Christian Steffensen <christian.steffensen@svendborg.dk> 

Emne: Havneafgift  

  

Hej Christian. 

Vi har i bestyrelsen forfattet og sendt nedenstående brev til hhv John Arly Henriksen og Søren 

Bach Hansen. John har bekræftet modtagelse og vil tage det med videre i udvalget. Så må vi 

se hvad der sker. 

Mvh Lars Hillerup Jørgensen 

 

 

Oure d 18-06-2024 

Att: John Arli Henriksen og Søren Bach Hansen, Svendborg Kommunes Erhvervs- og Turisme-

udvalg. 

Ansøgning om fritagelse for havnepenge for dyrkningsplatformen Bølgemarken. 

  

Foreningen Svendborg Sund Havhave ansøger hermed Erhvervs- og Turismeudvalget i Svend-

borg Kommune om fritagelse for betaling af havnepenge for dyrkningsplatformen Bølgemar-

ken, der er beliggende ved Frederiksøen. 

Vi er en frivillig, almennyttig forening, der arbejder for at udbygge kendskabet til dyrkning af 

muslinger og tang. Foreningen har det mål at oplyse alle, der besøger Svendborg Havn, om de 

muligheder der ligger i at dyrke bæredygtige og regenerative fødevarer i havet. 

Nedenfor er oplistet de argumenter, vi anmoder om at komme i betragtning i behandlingen af 

ansøgningen: 

- Svendborg Sund Havhave har i samarbejde med Svendborg Natur- og MiljøskoleSvendborg 

Naturskole udviklet undervisningsforløb til kommunes skoleklasser, der tager udgangspunkt i 

dyrkningsplatformens produktion af tang og muslinger. 

- Svendborg Sund Havhave indgår sammen med "Bælthaven" i Middelfart og de to byers re-

spektive STX-gymnasier i et udviklingsarbejde under organisationen Havhøst. Her udvikles pt 

undervisningsforløb om dyrkning af regenerative fødevarer for gymnasieskolen. Bølgemarken 

kommer til at være den fysiske ramme for disse undervisningsforløb, som starter i det komme-

mnde skoleår. 

- Svendborg Sund Havhave indtænker formidling af dyrkningsplatformen til alle, der besøger 

Svendborg havn, og som ønsker at blive klogere på bæredygtig fødevareproduktion i havet. 

Herved profilerer Havhaven (som det eneste tiltag på havnen?), Svendborgs "grønne" profil 

i forhold til havmiljøet. 

- Svendborg Sund Havhave deltager i events og arrangementer, der afholdes af kommunen for 

borgere, besøgende og turister. Således har vi deltaget med formidling, smagsprøver og opstil-

linger på Åben Ø, Lysfest, EMD og andre større event på Svendborg Havn. 

- Svendborg Sund Havhave har haft et samarbejde med elever fra SIMAC i forbindelse med 

disses arbejde med regenerative, bæredygtige fødevarer. 

- Endelig vil vi fremføre, at foreningsdrevne skibe hjemmehørende i Svendborg er fritaget for 

at betale havneafgift. Ganske vist er Bølgemarken ikke et skib, men den flyder, drives af en 

frivillig forening og lever ligesom foreningsskibene op til et almennyttigt formål. 

På baggrund af ovenstående anmoder Svendborg Sund Havhave om fritagelse for betaling af 

havnepenge.  

Se mere om bæredygtig dyrkning af fødevarer i havet på www.havhøst.dk, som er paraplyor-

ganisation for havhaver i Danmark og Norden. 
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Hvis Erhvervs- og Turismeudvalget har spørgsmål eller kommentarer til os, kan I kontakte ne-

denstående på tlf 30526034 eller hillerup-hansen@vejstrupmail.dk 

  

Med venlig hilsen 

Lars Hillerup Jørgensen 

Formand for Svendborg Sund Havehave 
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